
Kronika m ěsta B řezová - rok 2008 
 
 Rok 2008 byl poměrně nabitý významnými politickými událostmi národní i mezinárodní důležitosti. Od 
ledna 2008 začala v naší zemi platit reformní opatření koaliční vlády Mirka Topolánka. Lidé nejvíce 
pocítili zavedení poplatků ve zdravotnictví a institut tzv. superhrubé mzdy, která však v konečném 
důsledku daňově ulevila vyšším příjmovým skupinám. 15. února byl po třídenním hlasovacím 
maratónu zvolen na další volební období prezidentem České republiky Václav Klaus. Občané Irska 
odmítli v červnu v referendu přijetí tzv. Lisabonské smlouvy. 8. července byla podepsána občany 
nepříliš pozitivně vnímaná smlouva o umístění amerického radaru na území ČR. V říjnu se konaly 
volby do zastupitelstev krajů a do třetiny Senátu, které drtivě vyhrála ČSSD. V našem kraji tak 
historicky prvního hejtmana Josefa Pavla z ODS vystřídal Josef Novotný z ČSSD. Zajímavostí je, že 
Josef Novotný, dosavadní ředitel sokolovské ISŠTE, v mládí vyrůstal několik let na Březové. Na konci 
října začala další etapa digitalizace televizního vysílání, kdy bylo v Praze vypnuto analogové vysílání a 
v našem regionu nás toto čeká v příštím roce. 5. listopadu byl zvolen novým americkým prezidentem 
Barrack Obama, muž černošského původu. V České republice se objevují nové extremistické síly, 
v listopadu jsou zaznamenány v Litvínově střety těchto skupin s policií. 7. prosince obhájil navzdory 
těžkým volebním porážkám premiér Mirek Topolánek post šéfa ODS a 19. prosince se opozici po roce 
snažení podařilo ve sněmovně prosadit zrušení poplatků u lékaře, zákon však zřejmě nepodpoří 
Senát.   
 
 Obecně lze říci, že vládní reformní program vznikal a vzniká jako kompromis koaličních partnerů 
ODS, zelených a lidovců, tím pádem není dostatečně razantní a díky křehké většině se jen těžko 
prosazuje v parlamentu, kde naopak opozice organizovala čas od času pokusy o svržení vlády. 
Politická situace ve státě je velice často na pokraji krize a světem se začala šířit také krize 
ekonomická, které k nám zcela jistě dorazí v nejbližší době. Naše republika se od 1. ledna 2009 ujme 
českého předsednictví v Evropské unii.  
 
 Na Březové se žádná krize naštěstí neprojevuje, samosprávné orgány v klidu pokračují na plnění 
svých  programů a již se také začalo s čerpáním peněz z evropských fondů.  
 
 

Činnost M ěÚ, ZM a RM 
 
 Starostou města Březová je dále p. Miroslav Bouda a místostarostou p. František Schneider. I rada 
města pracovala v nezměněném složení, kdy jejími dalšími členy byli Ing. Jan Fridrich, MUDr. Lenka 
Fišerová a Jan Jiříček. 
 
 I v roce 2008 pracovaly komise Rady města jako poradní a iniciativní orgány, a to: sociální a 
zdravotní (předseda Strnadová Jana), výstavby (předseda Ing. Šmat Ivan), kulturní (předseda Suchá 
Eva), sportovní (předseda Bouda Daniel), pro integrované obce (předseda MUDr. Fišerová Lenka). 
Jako zvláštní orgán obce byla zřízena komise pro projednávání přestupků (předseda JUDr. Soural 
Karel). 
 
 Výbory zastupitelstva, které se zřizují povinně, byly finanční (předseda Ing. Fridrich Jan) a kontrolní 
(předseda Boukal Lubomír).  
 
Volby 
Ve dnech 17. a 18. října proběhly volby do zastupitelstev krajů. 
 
 V Březové přišlo k urnám 759 voličů, z toho 330 dalo hlas ČSSD, 123 ODS, 170 KSČM, 31 straně 
Doktoři za uzdravení společnosti, 21 Koalici pro Karlovarský kraj, 19 Straně důstojného života, 17 
Straně zelených, 16 Alternativě pro kraj, 10 Dělnické straně – za zrušení poplatků ve zdravotnictví, 8 
straně Volte pravý blok, 3 hlasy dostaly Strana zdravého rozumu a Unie svobody. 8 hlasů bylo 
neplatných. 
 
 Volební účast byla 33,6 %. 
 
Pracovníci M ěÚ 



 V září se z mateřské dovolené vrátila p. Lenka Fialová, která však nenastoupila zpět na pozici 
asistentky starosty, ale zamířila na bytové oddělení, kde po zapracování vystřídá p. Hedviku 
Šmatovou, která odejde počátkem roku 2009 do důchodu. 
 
 K výkonu veřejně prospěšných prací na základě dohody s úřadem práce byli přijati tři nezaměstnaní 
občané. 
 
 V měsíci květnu oslavil 80. narozeniny dlouholetý funkcionář březovské radnice Ing. Vilém Meiser, 
který po několik volebních období vykonával mj. funkci místostarosty. V současné době stále aktivně 
pracuje jako člen kontrolního výboru ZM.   
 
 
Úmrtí 
Červen přinesl překvapivou a smutnou zprávu o náhlém úmrtí paní Tatjany Samkové, aktivistky 
dlouhodobě činné v celé řadě společenských organizací. V poslední době pracovala  mimo jiné jako 
aktivní členka komise kultury města Březová. 
 
Nové vyhlášky, sm ěrnice 
Zastupitelstvo města v roce 2008 schválilo tyto obecně závazné vyhlášky:  
 
OZV 1/2008  
- zrušení OZV č. 5/98 „O stanovení koeficientu, kterým se násobí základní sazba daně z nemovitostí 
pro jednotlivé části obce“. 
 
V r. 2008 byly vydány tyto směrnice MěÚ: 
 
1/2008  
- Zásady veřejné soutěže na prodej bytů z majetku města Březová 
 
2/2008  
- Zásady pro přidělování vstupních bytů  
 
3/2008  
- Pro výběr dodavatelů prací a služeb 
 
4/2008  
- Pro výkon činnosti v dopravě 
 
5/2008  
- Účtový rozvrh- analytické rozdělení 
 
 
Rada města 
Rada města se scházela na pravidelných měsíčních schůzích a letos se také operativně musela sejít 
mimořádně, a to dokonce třináctkrát. Na svých jednáních vedle běžných a provozních záležitostí 
svěřených jí zákonem o obcích také připravovala zasedání zastupitelstva a řešila spoustu dalších 
věcí.  
 
Mezi nejdůležitějších projednávané body patřilo:  
 
1. jednání 7. ledna  
- finanční odměny aktivním občanům, odvolání Lukáše Szolára z funkce člena komise sportovní 
(změna bydliště) a jmenování nového člena p. Jana Krásu, přidělení bytu v DPS, souhlas s pořádáním 
38. Celostátní výstavy králíků, seznam členů zásahové jednotky SDH, dohody o uznání a úhradě 
dluhu  
 
2. jednání 11. února  
- rozpočet na rok 2008 a limit počtu pracovníků v hlavním pracovním poměru, výsledky inventarizace 
za rok 2007, vyřazení nepotřebného majetku města, Obecně závazná vyhláška města č. 1/2008 - 
zrušení OZV č.5/98 "O stanovení koeficientu, kterým se násobí základní sazba daně z nemovitostí pro 



jednotlivé části obce", změna Směrnice č. 6/03 „O inventarizaci majetku a závazků“, směrnice č. 
1/2008 - Zásady veřejné soutěže na prodej bytů z majetku města Březová, Směrnici č. 2/2008 - 
Zásady pro přidělování vstupních bytů, změna Dodatku č. 1 ke Směrnici č. 6/95 - Stanovení výše 
nájemného z nebytových prostor (zvýšení o inflaci za rok 2007 - tj. 2,8 %), zrušení živností města 
Březová, přidělení bezbariérového bytu v DPS, výběr dodavatele prací a služeb na akci 
"Rekonstrukce chodníků v ul. Sklářská, výběr zpracovatele projektové dokumentace pro akci 
„Multifunkční centrum Březová - II. Etapa“.  
 
1. mimořádné jednání 20. února  
- prodej vozidla multicar - „žebřík“, návrh Zprávy o přezkoumání hospodaření města Březová za rok 
2007 
 
3. jednání 10.března  
- Rozbor hospodaření a Závěrečný účet města březová za rok 2007, Směrnice č. 3/2008 pro výběr 
dodavatelů prací a služeb, poskytnutí dotace sportovním, společenským a jiným organizacím, 
rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku příspěvkových organizací,vyřazení nepotřebného 
majetku příspěvkových organizací a města, jmenování členů komise výstavby - p. Andreu 
Lázničkovou, p. Tamaru Šafnerovou a p. Jana Volmuta, pronájmy pozemků, Smlouva o dílo na akci 
„Adaptace části 1. PP v čp. 155, Smetanova ul. na garáže“. 
 
4. jednání 14. dubna  
- 2. rozpočtové opatření, Rozvojový strategický program Březové a přidružených obcí, příspěvek na 
částečnou úhradu nákladů pohřbu, smlouva o dílo na dodávku a instalaci zařízení pro ozvučení 
přilehlých obcí bezdrátovým rozhlasem, výzva k podání nabídky na veřejnou zakázku na projektovou 
dokumentaci pro získání dotace ma akci „Multifunkční kulturní dům, společenské a sociální centrum 
Březová“. 
 
2. mimořádné zasedání 9. května  
- dodatek č. 1 ke kupní smlouvě s H. S. – správa majetku s.r.o. na odkup MŠ Drahotín 
 
5. jednání 12. května  
- 3. Rozpočtové opatření, úprava Směrnice č. 4/2006 O finančním hospodaření a provádění finanční 
kontroly dle zák. č. 320/01, vyhlášení veřejné soutěže na prodej pódia, jmenování člena komise 
kultury - paní Gabrielu Sacherovou, záměr pronájmu nebytových prostor -klubovna fotbalistů, 
pronájem nebytových prostor v domě čp. 131-132 v Březové, bezúplatný převod silnice III/21023, 
III/21024 v k. ú. Kamenice  
 
3. mimořádné zasedání 13. května  
- výběr dodavatele cisternové automobilové stříkačky pro město Březová 
 
4. mimořádné zasedání 21. května  
- dodatek č. 1 ke smlouvě o službách spojených s provozem bankomatu 
 
6. jednání 9. června  
- 4. rozpočtové opatření, směrnice č. 4/2008 pro výkon činnosti v dopravě, vyřazení nepotřebného 
majetku školní jídelny ZŠ, podpora pro Olympii-Fitness Klub, dodatek ke smlouvě o službách 
spojených s provozem bankomatu, navýšení limitu počtu pracovníků v hlavním pracovním poměru o 
jednoho zaměstnance, prodloužení nájemní smlouvy s FK Olympií Březová k nebytovým prostorám - 
klubovně fotbalistů, valná hromada společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o. 
 
5. mimořádné zasedání 2. července  
- záměr prodeje několika pozemků, směrnice č. 5/08 Účtový rozvrh - analytické rozdělení, zřízení 
lidové dechovky „Březováček“, spolupráce s p. Vitnerem, Dětské divadlo Z bedny Karlovy Vary a 
bezplatný pronájem prostor loutkové scény v kulturním domě 
 
6. mimořádné zasedání 4. srpna  
- pronájmy pozemků, mimořádného přidělení bytu, výběr dodavatele stavby „Zateplení základní školy 
Březová“ (společnost Renstav, s.r.o.) 
  
7.  mimořádné zasedání 13. srpna  



- výběr dodavatele prací a služeb na akci „Výstavba půdních bytů v bytovém domě čp. 122“ (firma 
BSS Sokolov, s.r.o.), a „Březová - ul. Okružní, stavební úpravy u st.p.č. 225-227“ (firma Sokostav HT, 
s.r.o.) 
 
7.  jednání 1. září  
- 5. rozpočtové opatření, příspěvek pro p. Davida Hrbáčka na provoz psího útulku, navýšení 
nájemného v bytech v majetku města, výběr dodavatele prací a služeb na akci „Výstavba půdních bytů 
v bytovém domě čp. 121“ (firma Renstav, s.r.o.) 
 
8. mimořádného jednání 22. září  
- výběr dodavatele prací a služeb na akci „Výměna oken a parapetů Smetanova čp. 155“ (firma 
Hilzinger), ukončení nájemní smlouvy na nebytové prostory v čp. 132 a záměr pronájmu těchto prostor  
 
8. jednání 6. října  
- 6. rozpočtové opatření ,dotace na výstavbu psího útulku ve výši 50.000,-- Kč, přidělení bytu v DPS 
Březová, poskytnutí finančního příspěvku na částečnou úhradu pohřbu, záměr pronájmu nebytových 
prostor v kulturním domě, vyřazení a následný prodej požárního vozidla CAS 25 Škoda 706RTHP 
 
9. mimořádného jednání 8. října  
- pronájem nebytových prostor v domě čp. 132 (manikúra a nehtová modeláž) 
 
10. mimořádné jednání - 13. října  
- výběrová komise pro výběr dodavatele úvěru na akci „Multifunkční centrum Březová - I. Etapa“ 
 
9. jednání 10. listopadu  
- 7. rozpočtové opatření, jmenování Ústřední inventarizační komise pro rok 2008, dotace na provoz 
MHD, vyřazení nepotřebného majetku MŠ Březová, úprava pojištění majetku a odpovědnosti - 
sjednocení pojištění města a zřízených příspěvkových organizací, záměr prodeje pozemků za účelem 
výstavby rodinných domů, přidělení bytu v DPS Březová, příloha č. 1 (znaky spisového a skartačního 
plánu) ke Směrnici č. 2/99 - spisový a skartační řád, poskytování ročního příspěvku na čipovou kartu 
MHD občanům - dárcům krve vlastnícím Zlatou Jánského plaketu, ukončení nájemní smlouvy na 
nebytové prostory v Kulturním domu z důvodu rekonstrukce KD, dohody o uznání a úhradě dluhu, 
aktualizované Zásady pro poskytování podpory výstavby bytů v Březové a integrovaných částech, 
uzavření smlouvy o realizaci přeložky distribučního zařízení určeného k dodávce elektrické energie, 
bezplatné využití nebytových prostor v I. stupni ZŠ pro mladé hasiče, dětské centrum, zkušebnu 
dechovky 
 
11. mimořádné jednání 3. listopadu  
- výběr dodavatele služeb na akci Kompletní dotační management „Multifunkční centrum Březová - I. 
etapa“ - firmu ABRI s.r.o., uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtových prostředků 
Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad na akci "Multifunkční centrum Březová - I. etapa". 
 
12. mimořádné jednání 3. prosince  
- smlouva o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci Operačního 
programu Životní prostředí na akci „Zateplení Základní školy Březová“. 
 
13. mimořádného jednání 15. prosince  
- Zadávací podmínky pro výběrové řízení na akci „Multifunkční centrum Březová – I. etapa“. 
 
10. jednání 8. prosince  
- 8. rozpočtové opatření, termíny jednání Rady města na rok 2009, podmínky rozpočtového provizoria, 
limit počtu pracovníků v hlavním pracovním poměru, finanční příspěvek pro město Loket nad Ohří na 
výstavbu rozhledny, poskytnutí finančního příspěvku na částečnou úhradu pohřbu, finanční odměny 
aktivním občanům, jednání valné hromady společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o., dohody o uznání 
a úhradě dluhu, uzavření Smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcného břemene v souvislosti s 
výstavbou silnice R6 Sokolov-Tisová, kdy bude provedena úprava vedení veřejného osvětlení, 
smlouva o smlouvě budoucí se společností ČEZ o nákladech spojených s připojením a se zajištěním 
požadovaného příkonu odběrného zařízení v souvislosti s akcí "Výstavba bytového domu na p.p.č. 53 
 
Zastupitelstvo m ěsta 



ZM se scházelo na pravidelných měsíčních schůzích a třikrát se v roce 2008 sešlo mimořádně. Na 
svých zasedáních projednalo zejména: 
 
 1. zasedání 28. ledna  
- schválilo poměrně rozsáhlý materiál týkající se operací s pozemky, mimo jiné odkup potřebného 
pozemku za hasičárnou, financování akcí v rámci rozpočtového provizoria, připojení města Březová 
ke stanovisku obcí k návrhu změn poplatků za nakládání s odpady, financování akce "Zateplení 
Základní školy" 
 
2. zasedání 25 února  
- rozpočet na rok 2008, Obecně závazná vyhláška č. 1/2008 - zrušení OZV č. 5/98 „O stanovení 
koeficientu, kterým se násobí základní sazba daně z nemovitostí pro jednotlivé části obce“, vyřazení 
nepotřebného majetku, mimořádné přidělení bytu, převod pozemku od Karlovarského kraje, prodeje 
několika pozemků 
 
3. zasedání 31. března  
- Rozbor hospodaření a Závěrečný účet města Březová za rok 2007, 1. Rozpočtové opatření v roce 
2008, „Petice o nesouhlasu s návrhem novely zákona o odpadech,  poskytnutí dotace TJ Olympii 
Březová a HC Březová, vyřazení nepotřebného majetku města a příspěvkových organizací, prodej 
bytových jednotek v domě čp. 349, odkoupení pozemků, vodní plochy a kapličky v k.ú. Kostelní Bříza 
od Agrokombinátu Aš v likvidaci. 
 
4. zasedání 28. dubna  
- 2. rozpočtové opatření, rozvojový strategický program Březové a přidružených obcí, žádosti o přijetí 
úvěrod České spořitelny, a.s. na krytí spolupodílu města při financování akcí „Zateplení ZŠ Březová“ a 
„Přestavba Kulturního domu - I. Etapa“. vyřazení majetku městské knihovny a vozidla Multicar M-25, 
prodej částí několika pozemků, stanovisko k návrhu Územního plánu obce Dolní Rychnov 
 
5. zasedání 26. Května 
- 3.rozpočtové opatření, úprava Směrnice č. 4/2006 O finančním hospodaření a provádění finanční 
kontroly, bezúplatný převod silnice z majetku Karlovarského kraje do majetku města, podání žádosti o 
dotaci na projekt „Březová ZŠ - úprava povrchů školního hřiště a jeho oplocení“, podání žádosti o 
dotaci na projekt s názvem „Multifunkční centrum Březová - I. etapa“, smlouva o partnerství a 
spolupráci mezi obcí Lomnice, Mikroregionem Sokolov-východ, TJ Olympie Březová a Městem 
Březová pro zajištění realizace projektu „Multifunkční centrum Březová - I.etapa“. 
 
1. mimořádné zasedání 16. června  
- žádosti o dotaci na projekt „Březovské sportoviště - Březová ZŠ - úprava povrchů školního hřiště a 
jeho oplocení“ 
 
6. zasedání 23. června  
- 4. rozpočtové opatření, vyřazení nepotřebného majetku školní jídelny a města, prodej části pozemku 
p.č. 495 v Březové pro výstavbu 4 rodinných domů, valná hromada společnosti Sokolovská 
vodárenská s.r.o. 
 
7. zasedání 22. září  
- 5. rozpočtové opatření, záměr prodeje částí pozemků, mimořádné přidělení bytu, přímé dotace na 
dokončenou bytovou jednotku: 
 
2. mimořádného zasedání 28. září  
- přijetí investičního úvěru ve výši 15 mil. Kč na realizaci akce „Zateplení základní školy Březová“, 
financování akce „Multifunkční centrum Březová - I. Etapa“ prostřednictvím úvěru. 
 
3. mimořádné zasedání 14. října  
- smlouva o přijetí úvěru na pořízení vozidla Peugeot Partner 
 
8. zasedání 27. října  
- 6.rozpočtové opatření v roce 2008, prodej částí pozemků, vyřazení a prodej požárního vozidla CAS 
25 Škoda 706RTHP, poskytnutí přímé dotace na dokončenou bytovou jednotku, přijetí úvěru v objemu 
50 mil.Kč na akci „Multifunkční centrum Březová - I. etapa“ 



  
9. zasedání 19. listopadu  
- 7. rozpočtové opatření, dotace na provoz MHD, vyřazení nepotřebného majetku, prodeje pozemků, 
záměr prodeje pozemku pro výstavbu rodinného domu, aktualizované Zásady pro poskytování 
podpory výstavby bytů v Březové a integrovaných částech, mimořádné přidělen bytu 
 
10. zasedání 15. prosince  
- 8. rozpočtové opatření, prodej pozemku za účelem výstavby rodinného domu, termíny zasedání 
Zastupitelstva města na rok 2009, podmínky rozpočtového provizoria pro rok 2009, příspěvek pro 
město Loket nad Ohří na výstavbu rozhledny, finanční odměny aktivním občanům, valná hromada 
společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o., smlouva o smlouvě budoucí se společnosti ĆEZ o 
nákladech nutných k realizaci akce „Výstavba bytového domu na p.p.č. 53“ 
 
Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106 
V roce 2008 byly MěÚ Březová doručeny 2 písemné stížnosti, které byly hodnoceny jako oprávněné. 
Jedna stížnost se týkala nefunkčních plynových kamen v nájemním bytě města a druhou stížností byla 
řešena otázka znečišťování ovzduší spalováním odpadu v kamnech v části Kamenice. Obě stížnosti 
byly vyřízeny ve stanoveném termínu.  
 
 K vyřízení jednotlivých stížností jsou vyžadována stanoviska jednotlivých pracovníků MěÚ a právního 
zástupce města.  
 
 V roce 2008 byla doručena MěÚ Březová 1 písemná žádost o podání informace dle zák.č.106/1999 
Sb. 
 
 Jednalo se o zaslání investičních plánů města pro rok 2009. Žádost však nemohla být ve lhůtě 
vyřízena, jelikož nebyl schválen rozpočet města a byla vyřízena během měsíce dubna 2009. 
 
 Během roku pracovníci MěÚ poskytovali dále ústní informace občanům v mezích uvedeného zákona. 
 
Czechpoint 
V roce 2008 začala na radnici fungovat dvě pracoviště služby Czechpoint, a to v infocentru a na 
matrice. Občané tak mohou přímo na Březové získávat výpisy z katastru nemovitostí, z rejstříku trestů 
a dalších evidencí veřejné správy.   
 
Březovský Zpravodaj 
Počínaje lednovým číslem začal vycházet Březovský Zpravodaj v nové grafické podobě a jeho formát 
byl zvětšen na A4, což mimo jiné umožňuje využívat větší formát fotografií.  
 
SMS infokanál 
Radnice připravila pro zájemce z řad veřejnosti novou službu – SMS infokanál. Občané, kteří se do 
systému zaregistrují, budou do svých mobilních telefonů dostávat zdarma informační SMS o aktuálním 
dění ve městě a přidružených vsích, pozvánky na akce apod. 
 
Přesun služebny Policie 
Březovská služebna Policie byla počátkem roku 2008 přesunuta ze zadního traktu kina do budovy 
radnice. Policisté tak mají lepší podmínky pro práci a pro občany byly zřízeny pravidelné středeční 
úřední hodiny. Zástupci policie Sokolov – venkov se v roce 2008 pravidelně setkávali s vedením 
radnice na pracovních schůzkách. 
 

Kulturní a spole čenský život 
 
Celostátní výstava králík ů 
V roce 2008 se v areálu chovatelů v Kostelní Bříze konala obvyklá Krajská výstava mláďat králíků. Ve 
spolupráci s Městem Březová se ZO ČSCh K. Bříza zhostila dokonce pořádání Celostátní výstavy 
mláďat králíků. Tato akce vzhledem ke svému rozsahu proběhla ve dnech 12. a 13. září na Březové, 
v prostoru mezi základní školou a kulturním domem, a součástí byl též doprovodný kulturní program.   
 
Partnerství B řezová - Pausa 



 Spolupráce s partnerským městem Pausa probíhala v úrovni vzájemných návštěv při některých 
společenských či sportovních akcích.  
 
Přehlídka harmoniká řů 
Již třetí ročník Přehlídky harmonikářů se konal ve velkém sále DK 1. března 2008. Sál byl opět zcela 
vyprodán. 
 
Setkání B řezových 
16. ročník Setkání Březových se konal v Březové u Uherského Brodu. Mladý volejbalový tým pod 
vedením Tomáše Boudy turnaj vyhrál, stříbro přivezl také náš tým volejbalistů pod vedením Pepy 
Kodla. Fotbalisté skončili druzí stejně jako hasičská družstva mužů a žen. 
 
SPOZ 
Sbor pro občanské záležitosti opět zorganizoval vítání občánků, a to ve dnech 19. dubna a 25. října 
2008.   
 
Komise kultury 
Komise kultury připravovala opět řadu tradičních akcí, mezi kterými nechyběly jarní hudební soutěže 
Březovský lístek a Porta, Velikonoční a Vánoční posezení pro seniory, pro děti pak například Maškarní 
rej s diskotékou, Velký dětský karneval, Velký dětský den, či Mikulášská nadílka a nezbytné Stavění a 
kácení máje či  Vánoční zpívání před radnicí aj.  
 
Dětský den s ČEZ 
1. června uspořádala komise kultury za finanční podpory Skupiny ČEZ za hasičskou zbrojnicí oslavu 
Dne dětí. Pro děti byla připravena spousta atrakcí a bohatý kulturní program. 
 
Sportovní ples 
Tradiční městský Sportovní ples se konal 18. ledna v Domě kultury a opět byli vyhodnoceni nejlepší 
sportovci a funkcionáři za uplynulý rok. Hostem akce byl finalista soutěže Superstar Petr Bende. 
 
Loutkový soubor Zvone ček 
Členové LS Zvoneček i v roce 2008 spolupracovali při pořádání různých kulturních akcí pro děti či 
tradičních pěveckých soutěží Březovský Lístek, Trampská Porta. Hlavní činnost byla v roce 2008 stále 
poněkud v útlumu, příčinou je i nadále probíhající „generační obměna“.  
 
Dětské  divadlo Lupínek 
V 2. pololetí roku 2008 vystupoval Lupínek s "Pohádkou naruby" pro děti MŠ a 1.st. ZŠ, rovněž pro 
děti v Krajkové. 
 
 Na začátku prázdnin vystoupily březovské děti v rámci akce "Pohádky ze zámku" na nádvoří 
sokolovského zámku. 
 
 V září 2008 se činnost divadla nerozjela (důvodem byla hospitalizace vedoucí Lupínku) k lítosti 
malých herců.  
 
 V listopadu se z iniciativy bývalých členů souboru - nyní studentů středních škol - vytvořila nová 
skupina, která obnovila představení hry " Těžký život spisovatele" s pokračováním druhé části s 
názvem "Román". 
 
 Problémem bylo najít čas pro zkoušky,neboť všichni měli více různých aktivit a jeden člen navíc přes 
týden byl na internátu SŠ. 
 
 Zkoušky tedy byly pravidelně v nedělních dopoledních hodinácvh, ale i tak bylo někdy obtížné sladit 
různé zájmy ve víkendovém čase. 
 
Březovská desítka 
Březovská desítka se nadále těší velké oblibě a i v roce 2008 zahrála svým příznivcům při řadě 
tradičních kulturních akcí nejen na Březové.  
 
Dívka roku 



 Březovská reprezentantka Anetka Pfeifferová vyhrála v Kynšperku nad Ohří soutěž Dívka roku 2008, 
postoupila tak do regionálního kola v Plzni, kde skončila na 2. místě a postoupila do celostátního 
finále v Jičíně, v němž skončila čtvrtá. Jde o vynikající úspěch, který prozatím nemá obdoby. 
 
Dechový soubor B řezováček 
V roce 2008 vznikl nový městský dechový soubor Březováček, který tak navázal na tradici někdejšího 
našeho dechového souboru. Novým i staronovým hudebníkům nechybí chuť do hraní a zájem 
veřejnosti je velký. Soubor zkouší v jedné z nevyužitých tříd 1. stupně ZŠ.  
 
Březovské kino  
promítalo 3 filmy měsíčně, nabídka filmů byla poměrně aktuální a zajímavá, avšak nadále trvá nízký 
zájem diváků.  
 
Sbor dobrovolných hasi čů 
SDH Březová v tomto roce pokračoval v dobré spolupráci s radnicí našeho města a plnil domluvenou 
spolupráci na akcích pořádaných městem. Jednalo se zejména o zabezpečení těchto akcí po stránce 
technického rázu (jako asistence, požární dozor, rozhodčí při cyklotrialu, stavění a kácení máje, 
evropská výstava králíků a mnoho dalších). SDH reprezentoval také na setkání měst a obcí se 
společným názvem Březová. Mladí hasiči reprezentovali na soutěžích Karlovarské ligy. Pro mladé 
hasiče byl pořádán dětský tábor. v době letních prázdnin v areálu chovatelů v Kostelní Bříze. 
 
 Z hlediska obnovy techniky byl zakoupen nový požární vůz Tatra CAS – 20, vybavený veškerou 
technikou a nástroji a členové SDH absolvovali školení a výcvik na dopravní nehody. 
 
 Na zakoupení vozidla se finančně podíleli Generální ředitelství HZS ČR, Město Březová a 
Karlovarský kraj. Naše zásahová jednotka v tomto roce zasahovala u více než 50ti zásahů a to všech 
druhů, tj. u požárů, technických pomocí, dopravních nehod, větrných smrští atd. 
 
 Mladí hasiči pod vedením Tomáše Katzera si z jedné z bývalých učeben 1. stupně ZŠ zadaptovali 
klubovnu.  
 
Klub mladých 
Klub mladých s podporou radnice i v roce 2008 připravoval nabídku akcí pro mladou generaci - již 
tradiční pravidelné turnaje v šipkách, kulečníku, stolním fotbálku a v PC hrách, několik diskoték pro 
děti a rockových koncertů regionálních kapel. V nabídce nechyběl ani podzimní rockfest, který byl 
letos již desátý.  
.  
 
Jaffa Production 
K rozvoji kulturního a společenského života na Březové začalo přispívat také občanské sdružení Jaffa 
Production, které připravilo v roce 2008 několik rockových festivalů, nebo např. turnaj v Petanq či 
Grillfest.   
 
Ostatní události 
 
Březovský kotlík 
6. září uspořádal pan Petr Graser z Rudolce v amfiteátru za hasičárnou country akci Březovský kotlík, 
a to za účasti čtyř country kapel. Díky podpoře sponzorů byl vstup zdarma. 
 
 Tradiční Rybářský ples se uskutečnil 15. února, podruhé se též konal Myslivecký ples, a to 2. února. 
Na táborové základně Bystřina se i v roce 2008 konala oblastní soutěž pionýrských skupin Pionýrská 
stezka. Březovská PS letos soutěž vyhrála. 
 
 Březovské děti mohly trávit několik prázdninových týdnů na dětských táborech. Mladí hasiči zamířili 
na Kostelní Břízu, kde jim zázemí zapůjčili místní chovatelé, PS Březová pořádala tábor na své 
základně na Bystřině a řada březovských dětí zamířila na letní dětský tábor Kořen. Radnice 
pořadatele těchto letních táborů finančně podporuje. 
 
 Místní skupina ČČK v Březové opět spolupracovala s radnicí formou zdravotních hlídek při akcích 
města. 



 Na štědrý večer se opět sešla řada občanů na náměstí při Vánočních zpěvech před radnicí. 
  Pod hlavičkou sokolovské ZUŠ nadále pracuje kroužek mažoretek a hudební kroužek.  
 
  MO KSČM Březová zorganizovala již 4. ročník závodu v pouštění draků na stráni. 
 
   V činnosti pokračoval též taneční hip-hopový kroužek. . 
  

Život v integrovaných obcích 
 
Svěcení Kaple sv. Má ří Magdaleny 
22. července slavnostně vysvětil plzeňský generální vikář Robert Falkenauer nedávno zadaptovanou 
kapli sv. Máří Magdaleny v Kamenici. Vysvěcení předcházela pouť  
 
Hospoda se opravuje 
Nový majitel objektu bývalého pohostinství v Kostelní Bříze zahájil práce na opravě objektu. 
Probíhaly další práce na opravě kostela v K. Bříze 
 
Městská knihovna 
Knihovnicí je i nadále p. Jaroslava Remetová, které vypomáhá p. Jan Jabornický. K 31. 12. měla 
knihovna 296 registrovaných čtenářů, z toho 103 do 15 let. 
 
 V roce 2008 proběhlo v knihovně velké stěhování fondů z důvodu výměny oken. Při té příležitosti bylo 
vybudováno  nové oddělení  naučné literatury pro dospělé čtenáře, kde se dá  i využívat čítárenského 
koutku, nebo si zahrát šachy, či jiné stolní hry. Ve velké míře je  tento koutek využíván především žáky 
základní školy. 
 
 Při přibližně stejném počtu čtenářů došlo oproti roku 2007 k nárůstu výpůjček, a to o 3 701 svazků. 
Nákupem  přibylo 841 novinek v hodnotě 165 560 Kč. Knihovna odebírala 85 titulů novin a časopisů, 
včetně darů, uskutečnila 36 besed a 72 výstav knih. Velký ohlas mělo mezi čtenáři Velké říjnové čtení 
a dále kolekce besed: Vánoce, zvyky, tradice, připravené  pro žáky I.  stupně ZŠ Březová. Pravidelná 
byla činnost knihovnického kroužku, který navštěvovalo 10 žákyň od 6. do 9. třídy. 
 
 Zajišťována byla opět roznáška knih na požádání nemocným a nechodícím čtenářům. 251 občanů 
využilo veřejných služeb Internetu v knihovně v počtu 8280 minut. 
 

Sport 
 

TJ Olympie B řezová 
Tělovýchovná jednota Olympie Březová měla v roce 2008 celkem 159 členů. Sdružovala zájemce o 
tyto sporty: zápas, gymnastika dívek, volejbal muži a ženy, tenis, badminton, kondiční cvičení žen, 
stolní tenis a oddíl RTV, který sdružuje zájemce o .rekreační volejbal a aerobic. 
Z činnosti jednotlivých oddílů. 
 
Oddíl zápasu  
patří mezi naše nejúspěšnější a nejlepší oddíly. Pod vedením pana Pavla Peterky se zúčastňuje  
mnoha soutěží v rámci republiky a  mezinárodních turnajů. Vychoval v posledních letech několik 
mistrů republiky a nadále získává na všech turnajích přední místa. Každoročně pořádá letní výcvikový 
tábor na rekreačním středisku Komtesa v Bečově a v roce 2008 uspořádal 2 soutěže, a to oblastní ligu 
družstev žáků a Vánoční mezinárodní turnaj mládeže. 
 
 Z jednotlivých úspěchů je nutné vyzvednout žáka Pavla Peterku, který zvítězil na největším 
žákovském turnaji na světě v holandském Utrechtu a Tomáše Ďuriše, který jako kadet vyhrál silně 
obsazený turnaj Grand Prix v polských Katovicích.  
 
 Na turnaji v německé Pause vybojovali 4x 1. místo 2x 2 místo  a 4x 3 místo. 
 
  Na domácích žíněnkách pak 2x titul Mistra republiky v podání Pavla Peterky. Dvě 2. místa a čtyři 3. 
místa. O tato místa se podělili Tomáš Ďuriš, Tomáš Šudřich , Roman Malý a David Krejčík.  



 V oblastních přeborech Plzeňského kraje získali zápasníci celkem 16 titulů Přeborník kraje 6 x se 
umístili na druhých místech a obsadili i 4 třetí místa. V soutěži družstev oddíl nenašel přemožitele a 
tuto soutěž vyhrál. 
 
Rok 2008 byl pro oddíl zápasu velice úspěšný.  
 
Oddíl volejbalu 
zvítězil v roce 2008 v okresním přeboru, je to nejlepší výsledek za posledních 20 let. Byla mu 
nabídnuta účast v krajském přeboru. Z důvodu nízkého počtu členů a chybějícího zázemí, kdy se musí 
hrát zápasy v případě nepříznivého počasí v hale a také podmínkou pro účast je i družstvo žáků nebo 
dorostenců v TJ, nebyla nabídka přijata.  
 
Družstvo žen opustilo v roce 2008 krajskou soutěž a to pro malý počet hráček, když čtyři z nich  
nastoupily v tomto roce mateřskou dovolenou. V roce 2009 se družstvo žen bude ucházet o účast v 
okresním kole. 
 
Oddíl tenisu,  
který v roce 2006 sestoupil z krajského přeboru, se zúčastňuje bojů v okresním přeboru bez výrazných 
úspěchů. Nadále nemá dostatek kvalitních hráčů a tak jsou tenisové kurty využívány spíše k 
rekreačnímu tenisu.  
 
Oddíl sportovní gymnastiky 
dívek se pod vedením pana Vojtěch Mühlrada dlouhodobě podílí na vzorné representaci města 
Březová. V roce 2008  dosáhla děvčata několika významných úspěchů. Družstvo starších žákyň 
vybojovalo v krajském kole SG 2. místo. V krajském kole soutěže ČA SPV vybojovaly mladší žákyně 
1. místo a starší žákyně 2. místo. V jednotlivkyních se ve starších žákyních umístila na 2. místě K. 
Hatalová a v mladších žákyních S. Vyskočilová vybojovala v mladších žákyních první místo. Družstvo 
SG nacvičilo krásnou sestavu k 50. výročí založení školy na Březové a v měsíci prosinci uspořádalo 
tradiční Mikulášskou soutěž ve sportovní gymnastice v rámci Karlovarského kraje.  
 
Oddíl stolního tenisu  
vznikl na podzim roku 2008 a již v měsíci listopadu se zúčastnilo několik hráčů Vánoční soutěže v 
Horním Slavkově, kde obsadili v mladších žácích J. Kraus a O. Hynek pěkné druhé a třetí místo. Oddíl 
hledá mladé naděje, ale potřebuje i kvalitní trenérskou základnu.  
 
Badminton 
byl kdysi jedním z nejpopulárnějších sportů na Březové. Dnes sdružuje několik zájemců a schází se 
jen jedenkrát týdně, a to na účast v soutěžích prostě nestačí. 
 
Rekreační tělesná výchova 
a kondiční cvičení žen jsou dalšími součástmi TJ. Sdružují se zde v několika oddílech ženy a muži, 
kteří rádi cvičí . Hrají volejbal nebo prostě dělají něco pro své zdraví tak, aby si zlepšili svoji kondici a 
upevnili  zdraví. 
 
FK Olympie  
Přípravka pod vedením trenérů Mikesky P. a Brdy v soutěžním ročníku 2007-8 skončila na 7. místě 
okresního přeboru. V podzimní části pokračují v dobrých výsledcích a před jarní částí jsou na 3. místě 
průběžné tabulky se skore 50:23 (28 bodů). Nejlepšími střelci jsou Mikeska P. (11) a Michalčák vede 
tabulku střelců OP s 25 brankami. Během zimní přestávky přípravka trénuje v tělocvičně a zúčastňuje 
se dle možností halových turnajů. 
 
 Žáci v minulém ročníku soutěže skončili na 4. místě. Trenéry byli Kortus P. a Walter M. V letních 
měsících se naši žáci zúčastnili turnaje v německém Neualbereuthu a umístili se na 1. místě. V nové 
sezóně, pod vedením trenéra Slepičky, jsou po podzimní části soutěže na 6. místě, mají aktivní skóre 
28:27a 14 bodů. Nejlepší střelci žáků v podzimní části soutěže jsou Macek 10 a Peterka M. 8 branek. 
Zimní příprava je zaměřena na trénink v tělocvičně a účast na několika halových turnajích. 
 
 Družstvo dorostu skončilo po jarní části na 5. místě. V podzimní části v krajské soutěži pod vedením 
trenéra Neumanna P. dosáhlo těchto výsledků – 7. místo, bodů 10, skóre 19:25. V zimní přestávce 
dorost pravidelně trénuje v tělocvičně, účastnil se halových turnajů a absolvoval zimní soustředění. 



Muži 
Naše rezerva i v jarní části potvrdila dobrou výkonnost a v soutěžním ročníku 2007-8 skončila na 3 
místě. V dalším ročníku okresního přeboru byla soutěž zahájena se 16 účastníky a po podzimní části 
naše rezerva skončila na pěkném 8. místě se skóre 36:37 a25 body. Nejlepší střelec v podzimní části 
byl Walter M., který dal 13 branek.  
 
 Naše A mužstvo skončilo v soutěži 1. A třídy na 11. místě tabulky. Několik zápasů před ukončením 
sezóny odstoupil trenér Mecele M. a sezónu musel jako trenér  dokončit předseda Kortus P. Muži A se 
udrželi v I. A třídě. Do nového ročníku vstoupilo družstvo mužů A se stejným kádrem hráčů, ale s 
novým trenérem Kopalem M. V rámci letní přípravy se Áčko účastnilo tradičního setkání Březováků v 
Březové u Uherského Brodu, kde skončili na druhém místě fotbalového turnaje. Je to v posledních 
letech nejlepší umístnění na těchto setkáních. V novém soutěžním ročníku v podzimní části se Áčko 
rozjelo a v průběžné tabulce po podzimu skončilo na 4. místě získalo 21 bodů a skóre 30:19. Nejlepší 
střelci podzimu Lelek 9 branek a Walter M. 5 branek. 
 
 Zimní příprava se skládala z tréninků 2 x týdně, účasti na zimním turnaji Baníka Sokolov. Dále se 
účastnili zimního soustředění v Teplé. Celá náročná zimní příprava byla zaměřena na dobrou 
připravenost celého kádru hráčů a tím se dostatečně připravit na jarní část soutěže a dosáhnout co 
nejlepšího umístnění po skončení soutěže. 
 
 Mezi další akce pořádané klubem FK Olympie v roce 2008 patřily Turnaj generací v minikopané, 
Turnaj mládeže, navázání kontaktů s žáky TSV Neualbenreuthu aj.  
 
 Provedlo se doplnění odvalu na malé tréninkové hřiště, včetně rozhrnutí a vyrovnání plochy, vytvoření 
přístupové cesty k hřišti nad brankou u svahu. Zajistila se výroba nových branek na minikopanou 
včetně sítí, provedla se provizorní oprava rozvodů vody a odpadu v kabině dorostu, rekonstrukce 
kabin a umývárny dorostu. 
 
 Zajistili jsme účast mužů v Zimním turnaji Baníku Sokolov. 
 
  
Komise sportu  
I v roce 2008 uspořádala řadu akcí pro nejširší veřejnost, mimo jiné novinkový podzimní turistický 
výšlap z Březové do Kamenice a Lobzů. Byla též spolupořadatelem řady dalších aktivit, o kterých se 
zmíníme dále.  
 
Biketrial 
V nejvyšší kategorii ELITE se v rámci M ČR nejlépe z našich jezdců umístil celkově Ivo Husinecký 
(9.místo), David Šmíd (15.místo) a Jan Čedík (18.místo). 
V mládežnické kategorii JUNIOR se stal Richard Lochmann mistrem ČR a postoupil do nejvyšší 
kategorie ELITE. 
V kategorii SENIOR se Daniel Bouda umístil na 11. místě. 
V roce 2008 pořádal klub jarní závod Mistrovství ČR v biketrialu, a to 15. června.  
 
 
Březovský prak 
Členové březovského prakistického klubu se opět zapojili do oficiálního Mistrovství ČR, po celé 
republice navštěvovali i různé volné soutěže, na Březové připravili např. recesistickou střeleckou 
soutěž Velká cena vítězného února, Velikonoční vajíčko či Vánoční prakiádu, na které se nečekaně 
objevila výprava střelců z Belgie 
 
 Březovští střelci se v soutěžích v rámci celé ČR již dlouhodobě umisťují na čelných místech. V rámci 
M ČR skončil Jiří Provazník 2. a Ladislav Szolar 3., v kategorii žen obsadily příčky nejvyšší březovské 
reprezentantky Dalimila Schneiderová a Miroslava Pekuniaková. 
 
 Nejvýznamnějším podnikem bylo v roce 2008 pořádání 1. Evropského poháru ve střelbě z praku. 
Soutěž probíhala v březovském kulturním domě ve dnech 25. – 27. července. Březovští se umístili na 
prvním a třetím místě v kategorii družstev. 
 



 Zástupci klubu Březovský prak také navštívili některé zahraniční soutěže, např. ve Španělsku a 
v Belgii. 
   
 
Hokej 
Březovští amatérští hokejisté dosáhli vynikajícího úspěchu, když hned v první odehrané sezoně 
postoupili po jarní části z Kynšperského poháru do krajské hokejové soutěže. Po základní části 
sezóny 2008/09 skončili na 8. místě a tím postoupili do play off. Radnice jejich účast v této soutěži 
finančně podpořila částkou 80 tis. Kč. 
 
Ostatní sporty 
 
Cykloturistika 
V nabídce komise sportu ani v roce 2008 nechyběly oblíbené cykloturistické akce v  červnu to byl 
Výšlap do Chodové Plané a v říjnu Podzimní březovský cyklovýšlap. Obě akce se těší velkému zájmu 
cyklistické veřejnosti. 
 
Malá kopaná 
Oddíl malé kopané Flamengo A hrál krajský přebor, kde se umístil na 5. místě 
Oddíl Flamengo Březová B skvěle zvládl sezónu 07/08, v konkurenci 14 týmů obsadil zcela bezpečně 
první místo v okresní soutěži a postoupil do vyšší soutěže. Novou sezonu již nezahájil a v sezoně 
08/09 ji hrál jen tým A. 
 
 Jako každoročně uspořádal oddíl dva velké turnaje - červnový dvoudenní turnaj O pohár starosty 
města Březová na hřišti FK Olympie a prosincový Zimní pohár starosty města Březová ve sportovní 
hale ISŠTE v Sokolově.  
  
Březovský bike  
Klub existuje od roku 2002. Oddíl s více než 70 členy v měřítku Karlovarského kraje nemá konkurenci. 
Nový výkonný výbor ve složení Petr Fazekaš, Petr Ontko a Jan Vokáč přinesl do vedení klubu svěží 
vítr. V rámci cyklistiky rekreační byla pozornost upřena na tradiční společensko-sportovní cyklovýšlapy 
v okolí Březové, Sokolova nebo Horního Slavkova za účasti mnoho generací cyklistů. Závodní tým 
v roce 2008 tvořili v kategorii muži Radovan Fišer, Martin Imrich v kategorii veteráni Jan Jiříček, Lukáš 
Kopecký, Jiří Toms, Jiří Bartoš, Pavel Kodl, Tibor Csipka, Milan Genčur, Petr Ontko  a 
v mládežnických kategoriích Robert Vokáč, Pavel Kodl ml., Václav Viktorin, David Mašek a Petra 
Janusová. Naši závodníci se postavili 202 krát na start v 65 závodech. Z toho si dojeli pro 16 vítězství, 
31 druhých míst a 29  bronzových medailí. Navíc se může klub  pochlubit prvními místy v celkovém 
hodnocení seriálů závodů. Mezi závody již tradiční a velmi úspěšné patří Březovský Bike a Sokotrans 
Cup. Nově se jel v areálu nad Březovkou hasičárnou miniseriálek středečních tréninkových závodů,  
 
Motokros B řezová 
Nadále pokračovala činnost místního motokrosového oddílu. Pěkných výsledků dosahuje ve své 
kategorii zejména mladý jezdec Jaroslav Paulus. 
  
Běžecké stopy 
Běžkaři se tentokrát dočkali sněhu alespoň na pár dní teprve s příchodem jara, na konci roku již byly 
dobré sněhové podmínky v listopadu a v prosinci.  
 
Benčpress - Fitness B řezová 
Závodník Olympie Fitness klubu Březová Karel Kopal dosáhl vynikajícího úspěchu, když se stal 
vicemistrem ČR v benčpresu. 
 
Seniorská turistika 
Druhý ročník seniorského výšlapu proběhl 24. května. Účastníci absolvovali přibližně 
desetikilometrovou trať od sokolovské 6. ZŠ přes Novinu a Lobzy na Kamenici. Akce byla spojena s 
návštěvou farmy pana Danka v Lobzech a  účastníkům byla předvedena nově vystavěná kaple v 
Kamenici. 
 
Novoro ční výšlap 



 Na 1. leden 2008 připravila komise sportu novinkový novoroční výšlap z Březové do Lobzů, tzv. 
Nordic Walking.    
 

Kultura a sport v integrovaných obcích 
 

 Aktivisté z Rudolce, Kostelní Břízy i Kamenice opět zorganizovali řadu kulturních a sportovních akcí 
v našich vsích. V Kamenici to jsou např. májové slavnosti, rudolečtí připravili Novoroční turnaj ve 
futsale,  v místním pohostinství se konají také již tradiční kulečníkové turnaje za účasti hráčů z celého 
Sokolovska, turnaje ve stolním fotbálku či oblíbené akce Silvestr nanečisto či Pyžamo party.  
 
Turistické stezky 
V okolí Březové se ve spolupráci s Klubem českých turistů připravuje vyznačení několika turistických 
stezek. V Kamenici a Lobzech již byly instalovány turistické mapy.  
 
 

Výstavba a investice 
 
 V roce 2008 město vynaložilo na investice přes 18,3 milionu korun. 
 
  K největším investicím, které většinou budou ještě pokračovat v dalších letech,  patřilo: 
 
Výstavba: 
 
Půdní byty v čp. 122 (s podporou státní dotace, náklady 3.322 tis. Kč) 
Půdní byty v čp. 121 (s podporou státní dotace, náklady 1.661 tis. Kč) 
Zateplení ZŠ (s podporou M ŽP a SFŽP, náklad 3.177 tis. Kč) 
Hřbitov Březová (proinvestováno 1.272 tis. Kč) 
Areál MŠ Drahotín (s pozemky celkem 5 mil. Kč, část ceny bude uhrazena až v roce 2009) 
Příprava akce Multifunknční centrum Březová - přestavba KD (1.013 tis. Kč) 
Příprava výstavby bytových domů u MZS a u křižovatky (432 tis. Kč) 
Příprava výstavby RD Výsluní (600 tis. Kč) 
Sítě, komunikace, veřejné osvětlení u nového domu čp. 354 (2.102 tis. Kč) 
Příprava akce Lyžařský areál (360 tis. Kč) 
Příjezdová cesta ke kamenické kapličce (123 tis. Kč) 
Garáže MH v čp. 155 (200 tis. Kč) 
 
 
 V roce 2008 byla opravena jedna z vůbec nejhorších cest na Březové – obslužná komunikace u čp. 
161 – 163 v ul. Okružní. 
 
 V Kostelní Bříze byly provedeny opravy prostranství u objektu prodejny a tzv. paneláku 
 
Technika: 
 
Cisternová automobilová stříkačka  (s podporu státu a kraje, 6.535 Kč) 
Automobil Peugeot Partner (513 tis. Kč) 
Veřejný rozhlas v integrovaných obcích (422 tis. Kč) 
  
Ostatní: 
Čekárna na autobusovém nádraží (164 tis. Kč) 
 
 Samospráva města také schválila v roce 2008 dlouhodobý Rozvojový strategický program obnovy 
Březové a integrovaných obcí, který navazuje na dosud zpracované plánovací dokumenty.   
 
 

Bydlení a služby 
 
Bydlení, bytová výstavba 
S podporou radnice byl vystavěn na místě bývalé požární nádrže pod internátem nový bytový dům o 
16  bytech, šest nových půdních bytů vzniká v čp. 121 a 122, probíhala projektová a technická 



příprava pro výstavbu dalších bytových domů u křižovatky a u MZS a radnice podnikala další kroky 
k přípravě území pro výstavbu rodinných domů na Výsluní a pod Drahotínem. Další možnost bytové 
výstavby se rýsuje v opětovně získaném areálu bývalé MŠ Drahotín.   
 
Babycentrum 
V další z nevyužitých tříd 1.stupně základní školy vzniklo v měsíci listopadu Baby centrum Slunečnice 
pro děti předškolního věku a jejich doprovod. 
 
Bankomat 
Po dlouhodobějším provozu bankomatu se ukázalo, že zajištění jeho rentability v Březové je i přes 
veškerou propagaci nemožné. Měsíčně bylo uskutečněno v průměru řádově tři sta výběrů, přičemž 
potřebný počet transakcí, aby radnice nemusela za provoz bankomatu doplácet nemalé prostředky, by 
byl 900. Je tedy otázkou, zda nebudou muset v budoucnu orgány města uvážit ukončení provozu 
vzhledem k malému využití a vysokým provozním nákladům. 
 
 27. listopadu v časných ranních hodinách se pokusila skupina ozbrojených lupičů bankomat vykrást. 
Na místě je ale překvapila hlídka policie, které se podařilo jednoho z pachatelů zadržet. 
 
Pošta omezila provoz 
V rámci restrukturalizačních opatření podniku Česká pošta byla zkrácena provozní doba poštovní 
pobočky na Březové, takže od 1. října místní pošta zavírá již v 17 hodin, tedy o hodinu dříve. 
 
Omezení stání vozidel u p ěší zóny 
Ve spolupráci s dopravní policí se podařilo vyřešit dlouhodobý problém, kdy si občané stěžovali na 
parkování omladiny se svými vozidly u pěší zóny, kde rušili obyvatele blízkých domů hlasitou 
reprodukovanou hudbou. V prostoru byla osazena dopravní značka omezující stání. 
 
Výměna výloh na nám ěstí 
Radnice nechala v roce 2008 dokončit výměnu výloh v druhé části náměstí. 
 
Výstavba rychlostní silnice 
V okolí Březové již probíhala intenzivní příprava výstavby dalšího úseku rychlostní silnice R6 Praha – 
Cheb. Probíhalo rozsáhlé odlesnění míst, kudy budoucí komunikace povede, takže okolí Březové se 
mění k nepoznání….    
 
Nová autobusová čekárna 
Na březovském autobusovém nádraží byla instalována nová čekárna a proběhla zde též oprava 
chodníků.  
 
Veřejný rozhlas 
Do našich integrovaných vesnic byl prostřednictvím bezdrátovbé technologie zaveden městský 
rozhlas. Občané našich vesniček tak budou informování o dění stejně jako občané Březové. 
 
 
Elektrárna padesátiletá 
Jeden z největších podniků v katastru města – Elektrárna Tisová – oslavila 50 let provozu. 
 
Očkování  
Pro pejskaře radnice i v roce 2008 zorganizovala očkování proti vzteklině.  
 
 

Hospoda ření 
 
             
   SR   UR  Skutečnost Rozdíl  (po kons.)        
       
Příjmy   63.411.780,00  76.010.583,19 83.309.709,43 + 7.299.126,24 
daňové   49.182.000,00  49.559.000,00 55.742.090,48 
nedaňové  12.266.000,00  12.726.000,00 13.909.165,10 
kapitálové       865.000,00    1.793.000,00   1.844.073,00 



přijaté dotace a transfery     8.418.780,00 19.252.583,19  11.814.380,85 
(konsolidace        7.320.000,00   7.320.000,00    
 
Výdaje   70.091.780,00           102.083.583,19   89.889.735,66   - 12.193.847,53 
běžné   69.146.780,00  76.810.975,00   60.572.245,25 
kapitálové    8.265.000,00  32.592.608,00   29.317.490,41 
(konsolidace     7.320.000,00    7.320.000,00    
 
Saldo po konsol.  - 6.680.000,00  -26.073.000,00   -6.580.026,23 
 
  Hospodaření města tedy skončilo schodkem -6,58 mil. Kč. Po úpravách rozpočtu činil plánovaný 
schodek -26,073 mil. Kč (tento byl krytý plánovaným příjmem z investičního fondu: 7 mil. Kč a 
zůstatkem hospodaření předchozích let: 19 mil. Kč). Vzhledem ke zlepšenému plnění příjmů o 7,3 mil. 
Kč a nedočerpání výdajů o 12,2 mil. Kč nebylo třeba z investičního fondu čerpat a přebytek 
hospodaření předchozích let byl využit jen v úrovni 6,6 mil. Kč. Částku 12,4 mil. Kč lze tedy využít ke 
krytí investičních potřeb rozpočtu roku 2009. Dále nedošlo v roce 2008 k čerpání prostředků 
rezervovaných na účtu stavebního spoření k výstavbě půdních bytů v čp. 121 a 122 (stavělo se 
přednostně ze státní dotace). Tyto prostředky v úrovni 5,1 mil. Kč tedy budou v roce 2009 krýt další 
část výstavby.  
 
  V průběhu roku bylo přijato 8 rozpočtových opatření, které reagovaly na potřeby, jenž vyvstaly 
v průběhu roku, dále byly zapojovány získané dotace a do rozpočtu byly též uvolňovány prostředky 
z rezerv a ze zlepšených příjmů.  
 
Financování výdajů podpořily účelové dotace z krajského, státního rozpočtu či rozpočtů obcí:  
 
Dotace v rámci souhrnného dotačního vztahu (výkon státní správy, školství...) 653.780,00 Kč, 
dotace na veřejně prospěšné práce 315.951,00 Kč, dotace na volby do krajů 40.000,00 Kč 
Dotace MŽP ČR a SFŽP (126.444,89) - zateplení ZŠ 2.276.008,00 Kč, státní dotace na pořízení 
hasičského vozu 2.000.000,00 Kč, dotace na půdní byty v čp. 121 1.650.000,00 Kč, dotace na půdní 
byty v čp. 122 3.300.000,00 Kč 
 
 Dotace z krajského rozpočtu na pořízení hasičského vozu 1.000.000,00 Kč 
 
  Dotace z krajského rozpočtu na zajištění akceschopnosti SDH 186.095,00 Kč, na kulturní akce 
30.000,00 Kč a na sportovní akce ZŠ 16.900,00 Kč 
 
 Dotace přijaté od obcí Rovná, Citice, Dolní Rychnov za dojíždějící žáky 238.607,58 Kč, zajištění  
požární ochrany - Dolní Rychnov 100.000,00 Kč 
 
Město má majetkovou účast v následujících společnostech: 
 
Služby města Březová, s.r.o. (100% podíl)  
Sokolovská vodárenská, s.r.o. (obchodní podíl 22.997 tis. Kč ve formě vodohospodářského majetku) 
Březová ukončila členství ve sdružení Sokolov-západ a naopak se stala členem sdružení Sokolov - 
východ.  
 

Školství 
 
Základní škola 
Celý rok proběhl ve znamení příprav 50. výročí vzniku Základní školy na Březové. Do příprav byli 
zapojeni všichni žáci i zaměstnanci školy. Oslavy byly zahájeny 1. září 2008, kdy byl k této události 
zasazen pamětní strom. Hlavní akce proběhla 11. října 2008. V dopoledních hodinách se konal den 
otevřených dveří. Program pokračoval odpoledne ve velkém sále Domu kultury, kde se konal 
společenský večer. Oslavy 50. výročí otevření školy byly hodnoceny zúčastněnými velmi pozitivně. 
 
 Ředitelkou školy byla Milena Halčinská, zástupkyní Danuše Humlová. 
 
  Ve školním roce 2007/2008 navštěvovalo školu 215 žáků. Na 1. stupni bylo 5 tříd se 113 žáky, na 2. 
stupni 4 třídy se 102 žáky. Do 1. třídy bylo v září zařazeno 24 žáků, školní docházku ukončilo 30 žáků.    



Do středních škol bylo přijato 13 žáků z 9. ročníku a 2 žákyně z 5. ročníku (prima gymnázium), do 
středních odborných učilišť 16 žáků. Bez umístění zůstala 1 žákyně, která o další studium neměla 
zájem. 
 
 Ze spádových obcí na školu dojíždělo celkem 49 žáků. 
 
  Ve školní družině pracovala 2 oddělení, docházelo 47 žáků. 
 
 Při škole pracovaly kroužky knihovnický, rybářský, anglického jazyka a sportovní gymnastiky. 
 
 Pod vedením svých pedagogů se žáci připravovali a účastnili vědomostních, dovednostních a 
sportovních soutěží a olympiád. Úspěšní řešitelé školních kol postoupili do kol okresních a krajských. 
Tradičně úspěchů dosáhly žákyně ve sportovní gymnastice a hoši ve volejbale. 
 
 K rozšíření kulturního rozhledu žáků nadále přispívá neformální a soustavná spolupráce s městskou 
knihovnou. V průběhu školního roku žáci shlédli řadu kulturních představení, absolvovali četné besedy 
a přednášky, uskutečnili řadu exkurzí. 
 
 Rodiče a veřejnost jsou pravidelně informováni o práci školy prostřednictvím Březovského zpravodaje 
a webových stránek školy. 
 
 Ve škole byly provedeny kontroly z Krajské hygienické stanice. V budově školy a ve školní družině 
kontrolovaly plnění povinností vyplývajících ze zákona o ochraně veřejného zdraví, z vyhlášky o 
hygienických požadavcích na prostory a provoz zařízení. Byla také provedena kontrola ve školní 
jídelně. Většina kontrolovaných povinností byla v souladu s legislativou. 
 
 Město Březová provedlo kontrolu hospodaření školy. Kontrolami nebyly zjištěny nedostatky. 
  
  Tento školní rok byl ověřován v 1. a 6. ročníku Školní vzdělávací program Klasik.  
 
 Mateřská škola Březová, Komenského 11 - Pracovní kolektiv je stabilizovaný. Škola poskytovala 
dětem standardní i nadstandardní péči. Děti navštěvovaly saunu, kroužek tvořivé dramatiky, jógu pro 
děti, kroužek angličtiny, zahradnický kroužek, v průběhu roku bylo zařazeno tvoření z keramické hlíny. 
Byly využity počítačové vzdělávací programy pro děti předškolního věku. Tradičně se konají obřady u „ 
našeho“ dubu na školní zahradě (Vítání jara, Den Země aj.), tvoření s rodiči v MŠ, výlet do ZOO, škola 
v přírodě, slavnosti pro rodiče, vzájemné návštěvy 1. třídy ZŠ a MŠ, divadlo v MŠ, obchůzky sponzorů 
v době svátků, společná výprava s rodiči na závěr školního roku. 
 
 Z prostředků zřizovatele Města Březová se zařízení renovuje, všechny místnosti jsou vymalované, 
byly obnoveny nátěry dveří, byla opravena střecha a zhotoven strop do ložnice dětí, rekonstruovalo se 
sociální zařízení pro pracovnice školy. Za přispění Sokolovské uhelné byly pořízeny stolky a židličky 
do druhé třídy. O školní zahradu se vzorně staral pan Škubal.  
 
 Ve školním roce 2008/2009 bylo v Mateřské škole ve Smetanově ulici zapsáno 52 dětí a z tohoto 
počtu bylo 7 dětí přijato na základě sociálního zákona na 5 dní v měsíci nebo na 4 hodiny denně. 
Školní vzdělávací program plnil úkoly motivované tématem roku „Školka jako pohádka“. Personální 
zajištění provozu se v tomto období nezměnilo. 
 
 I v toto roce nabízela MŠ rodičům aktivity pro děti nad rámec výchovně vzdělávacího procesu, jako 
například hru na zobcovou flétnu, seznamování se základy německého jazyka, saunování dětí a 
v neposlední řadě  základy plavání. Závěrem školního roku se děti, které navštěvovaly tuto aktivitu, 
zúčastnily plaveckých závodů dětí mateřských škol  a umístily se na předních místech. Dovednosti a 
poznatky,  které děti získávaly během roku, předváděly na akcích pro rodiče, které škola pořádala. 
 
 Během prázdnin bylo provedeno vymalování všech prostor školy a vytvořena výzdoba vážící se 
k celoročnímu programu. Dále bylo zakoupeno nové vybavení na zahradu, a to šplhací síť, domeček 
se skluzavkou a soubor dřevěných doplňků jako například houpačky, pískoviště, kreslící tabule apod. 
 
 

Statistické údaje o B řezové a jejích obyvatelích 



   
 V roce 2008 se v Březové přihlásilo k trvalému pobytu 80 občanů, 77 osob se odhlásilo, narodilo se 
32 dětí a  32 obyvatel zemřelo. Uzavřeno bylo 10 sňatků. Počet obyvatel k 1. 1. 2008 činil 2753, k 31. 
12. 2008 2756. 
 

Počasí 
 
 Rok 2008 začal mrazivým počasím beze srážek, s nočními teplotami kolem -6 a denními do -2. První 
sněžení v roce přišlo večer 5. ledna, kdy však současně stouply denní teploty mírně nad nulu a již 7. 
ledna padal déšť a v dalších dnech při až 5 st. jsme zaznamenali oblevu.  Druhá polovina měsíce již 
byla teplotně nadprůměrná, s teplotami až k 8 st., 20.ledna jsme dokonce naměřili až 10 st., bylo 
převážně oblačno a občas déšť. Podobný ráz počasí byl i v první polovině února a kolem 15 jsme 
zaznamenali i několik slunečných dnů s +10 st. 1. březen přinesl bouřku a následoval sílící vítr, průtrž 
mračen a vítr dosáhl rychlosti vichřice, která byla pojmenována Ema. Jinak byl březen ve znamení 
proměnlivého počasí s občasným deštěm a teplotními intervaly od 5 do 12 st. Když už tak tak nastalo 
astronomické jaro, přišlo 18. března ochlazení na teploty kolem nuly a začalo sněžit. Teprve 27. 
března se denní teploty dostaly k 5 st. a začalo tát. Pak již teploty rostly každým dnem o 4 st. a tak 
v neděli 30. března jsme již zaznamenali krásný jarní den se sluníčkem a 17 st. Počátek dubna byl 
typicky aprílový – proměnlivý a s teplotami kolem 12 st., později 17 st., pak zase kolem 12 a v závěru 
kolem 18. Druhá polovina dubna byla přitom spíše deštivá, naštěstí alespoň na stavění máje se 
udělalo na chvilku hezky, i e sluníčkem, ale kolem 23. hodiny se opět spustil déšť, který zahnal 
účastníky slavností domů.  
 
 Počasí se začalo zlepšovat počátkem května a již kolem 10. přišlo jarní počasí se sluníčkem a 
teplotami až k 24 st. 14. května jsme zaznamenali bouřku a pak přišlo několik deštivých dní. Až závěr 
měsíce května byl opět slunečný a teplý, zaznamenali jsme i 29 st. Pěkně až na jednu výjimku bylo i 
prvních deset červnových dní. Pak se zatáhlo a postupně přišly i přeháňky.  
 
 Vysloveně hezký den jsme pak zaznamenali až 26. července, kdy teploty vzrostly až k 27 st. a do 
konce měsíce ještě vyšplhaly k 30 st. Počátkem srpna již přišlo opět spíše proměnlivo a žádné 
tropické dny nepřišly ani do konce prázdnin. 15. září přišlo ochlazení k teplotám kolem 10 st. a 18. září 
jsme již zaznamenali ranní mrazík -1 st. Koncem září se ještě oteplilo na 16 st a bylo i pár slunných 
dní, pak již následovalo víceméně typické podzimní počasí. Ve třetí třetině října již klesly teploty k 10 
st., i když bylo ještě několik pěkných slunečných dnů.  
 
Zemětřesení 
V těchto dnech bylo také zaznamenáno v několika dnech dokonce zemětřesení, jehož epicentrum 
bylo na Chebsku, a 30. října jsme ráno již zaznamenali sněžení a denní teploty jen kolem 4 st. 
Počátkem listopadu ale ještě přišly i slunečné dny s 10 st. a další ranní mráz zaznamenáváme až 14. 
listopadu. První vážné sněžení přišlo 21. října, to ještě s deštěm, ale 23. již nasněžilo kolem 10 cm 
sněhu a tento den teplota nepřekročila nulu. V závěru měsíce sníh postupně odtával, když denní 
teploty přece jen šplhaly až k 4 st. a sníh již nepadal. Stená situace panovala v prvních deseti dnech 
prosince, kdy se denní teploty stále držely kolem 5 st. Další sněžení přišlo 10. prosince večer a 12. již 
byla asi 10 cm vrstva sněhu. Ale hned 14. přišla obleva a do druhého dne sníh v nižších polohách 
zase zmizel. Na první svátek vánoční se objevily první mrazíky, a spíše jasné až polojasné počasí 
s nočními mrazy trvalo až do konce roku, v posledních dnech prosince jsme zaznamenali i celodenní 
mráz - teploty v noci  kolem -8 a přes den do -2 st. Sníh však již nenapadl. 
 

Závěr 
 
 Do historie se jistě rok 2008 zapíše zejména tím, že Březová byla úspěšná se svými projekty u 
poskytovatelů dotací z evropských fondů a tak začala realizace dvou svým objemem nebývalých 
investičních akcí, tedy Zateplení ZŠ a Přestavba kulturního domu. V dalším období nás tedy čeká 
nejednoduchý úkol tyto akce zdárně dokončit a samozřejmě se pokusit z tzv. evropských peněz 
zafinancovat další potřebné projekty, které přispějí k dalšímu tolik potřebnému rozvoji infrastruktury a 
kulturního, sportovního a společenského života v Březové i přidružených vsích. 
 


